
 
 
Interpellation till Marie Bladholm angående statligt stöd till mindre grupper i förskolan 

Värmdö 20160224 

S och MPregeringen har satsat närmare en miljard kronor i riktade statsbidrag i en särskild satsning på 
att minska barngrupperna i landets förskolor under 2015 som kommunerna har fått ansöka om. Värmdö 
kommun sökte aldrig dessa medel för 2015. 
 
Den 31 mars går ansökningstiden ut för 2016. Totalt avsätter regeringen i år 830 miljoner kronor som 
syftar till att minska barngruppernas storlek. De som beviljas bidrag får 30 000 kr för varje plats som 
barngruppen minskas med. Vi förutsätter att Värmdö kommun söker dessa extra statliga medel för 2016. 
 
Värmdö kommun har en mycket låg personaltäthet i förskolan. Andelen barn per årsarbetare i 
förhållande till läns och rikssnittet är mycket hög. Värmdö ligger på 269 plats av 290 i hela landet och 
näst sist i nätet. Bara Österåker är sämre. Värmdö sticker ut på ett oförsvarbart sätt med 5,9 barn per 
årsarbetande vuxen. Enligt Skolverkets kommunblad går det i genomsnitt 5,3 barn per årsarbetare på 
förskolan 2014. (Se bilaga 1) Det är därför fullständigt oacceptabelt att vi inte ansökt de statliga 
resurserna för som vi har rätt till under 2015. 
 
Skolverket presenterade  nya riktlinjer den 12 februari 2016 när det gäller barngruppernas storlek i 
förskolan. I gruppen 13 år bör antalet barn vara mellan sex till tolv, och i gruppen 45 år nio till 15 barn, 
menar Skolverket. Riktmärkena är ett stöd för att skapa lagom stora barngrupper i förskolan. Vi menar 
att dessa riktlinjer bör följas. 
 
I samma rapport betonades betydelsen av den utbildade personalens kompetens och utbildningsnivå för 
barnens lärande och utveckling. I Värmdö har endast 25% av alla årsarbetare i förskolan en pedagogisk 
högskoleutbildning. Motsvarande siffra för riket är 45%. Vi ser ett stort behov av en medveten satsning 
på att höja andelen med pedagogisk högskoleutbildning i förskolan. 

 

Därför ställer vi följande frågor till Marie Bladholm, utbildningsnämndens ordförande. 

1. Hur säkerställer du att vi söker statliga bidrag som vi har rätt till? 
2. Kommer Värmdö kommun att implementera Skolverkets nya riktlinjer kring barngruppernas 

storlek i förskolan? 
3. Kommer du under 2016 verka för att höja personaltätheten i Värmdö skolor? 
4. Vad är du beredd att göra för att minska barngruppernas storlek och öka andelen förskollärare i 

förskolan? 

Socialdemokraterna Värmdö,  

Karin Aaseby 

Cecilia Strömmar 

Henrik Paulsen 



Bilaga 1 

FAKTA: Andel barn per årsarbetare 2014 (senaste tillgängliga statistik) 

Värmdö  5,9 

Kommungruppen  5,5 

Riket  5,3 

  

Länsjämförelse: 

Stockholm  4,8  Järfälla  5,6 

Nykvarn  4,9  Nynäshamn  5,7 

Nacka  5,0  Salem  5,7 

Södertälje  5,0  Solna  5,7 

Danderyd  5,1  UpplandsB  5,7 

Lidingö  5,1  UpplandsV  5,7 

Huddinge  5,2  Vallentuna  5,7 

Vaxholm  5,2  Norrtälje  5,8 

Ekerö  5,3  Sollentuna  5,8 

Täby  5,3  Tyresö  5,8 

Botkyrka  5,5  VÄRMDÖ  5,9 

Sigtuna  5,5  Österåker  6,0 

Haninge  5,6 

  

 (Källa: Skolverkets statistikdatabas, kommunblad) 

 

 


